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سردار فرحی: 

موشک »خرمشهر 4«
در 12 دقیقه به هدف اصابت می كند

جانشین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه موشک 
»خرمشــهر 4« در 12 دقیقه به هدف اصابت می کند، گفت: مقابله با این 

موشک برای پدافند دشمن یک کار تقریباً محال است.
ســردار سید مهدی فرحی، جانشــین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
در برنامه تلویزیونی صف اول که از شــبکه خبر پخش شــد، با بیان اینکه موشک 
»خرمشهر4«، نخستین موشکی است که در فاز میانی هدایت می شود، خاطرنشان 
کرد: موشک های قبلی ما از این ویژگی برخوردار نبودند و پس از ورود به جو غلیظ 
آن را تنظیم می کردیم تا به ســوی هدف به حرکت کند. در واقع، سامانه هدایت و 
کنترل موشــک نیز پس از ورود به جو غلیظ فعال بود که امکان داشت تا از طریق 

جنگ الکترونیک به آن آسیب وارد شده و به آن خطا بدهد.
مقابله با موشک »خرمشهر 4« برای پدافند دشمن یک کار تقریباً محال است 

وی خاطرنشان کرد: هنگامی که حرکت موشک در فاز میانی رو به پایان است، 
ســرجنگی آماده ورود به جو غلیظ می شود. در این مرحله، شاهد کاهش تدریجی 
ســرعت موشــک از ۱۶ ماخ در فاز میانی به ۸ ماخ است. سرعت ۸ ماخ برای یک 
موشــک مانند خرمشهر4 یعنی مقابله با آن برای سامانه های پدافندی تقریباً یک 

کار محال است.
به گزارش فارس، ســردار فرحی با  اشاره به ســرعت موشک »خرمشهر4« و 
مقاومت آن در برابر جنگ الکترونیک دشمن تصریح کرد: سرعت این موشک ۸ ماخ 
اســت و هنگام حرکت به سوی هدف در حال چرخش است. در این حین، سامانه  
هدایت آن کاملاً قطع بوده و به همین دلیل، هیچ عملیات جنگ الکترونیکی روی 

آن موثر نیست. یعنی موشک در این مرحله یک قطعه مکانیکی کامل است.
جانشین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: همه هنر موشک خرمشهر 
ما دارابودن سیستم هدایت و کنترل در فاز میانی است که هم اغتشاشات را کنترل 
می کند و هم موشک را به سوی هدف نهایی سوق می دهد. بنابراین، موشک هنگام 
ورود به جو غلیظ عملًا یک موشــک هدایت شــده از قبل است و برای حفظ این 
هدایت با چرخشی که به سرجنگی موشک داده می شود آن را تا رسیدن به هدف 

کنترل می کنند.
سردار فرحی افزایش سرعت به کارگیری نسل چهارم موشک خرمشهر را دیگر 
مزیت آن دانست و افزود: موشک خرمشهر 4 برای پرتاب نیاز به سکوی ثابت نداشته 
و از روی ســکوی متحرک پرتاب می شــود. زمان آماده  سازی و عملیاتی شدن این 

موشک قبلًا زیاد بود اما اکنون به زیر ۱۵ دقیقه رسیده است.
وی با بیان اینکه سرعت موشک »خرمشهر4«، ۱۶ ماخ یا ۱۸ هزار کیلومتر بر 
ساعت است، خاطرنشان کرد: سرعت این موشک هنگام ورود به جو، ۸ ماخ بوده و 

دقت آن نیز براساس برد ۲ هزار کیلومتر حدود ۳۰ متر است.
وی اظهار داشت: وقتی سرعت موشک افزایش یافته است، این فاصله در مدت 

۱۰ تا ۱۲ دقیقه از فاصله شلیک تا برخورد زمان می برد.
جانشین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با  اشاره به سایر ویژگی های نسل 
چهارم موشــک خرمشهر بیان داشت: ما در این موشک چند کار مهم انجام دادیم. 
اولاً، ســطح مقطع راداری را به حداقل رساندیم. دوم، سرعت آن به قدری بالاست 
که حتی اگر آن را تشخیص بدهند نیز مقابله با آن برای دشمن بسیار مشکل است.
وی گفت: جنس بدنه موشک »خرمشهر4« به گونه ای است که اگر سطح مقطع 
آن بیشتر باشد، تشخیص آن بسیار مشکل است. همچنین، سامانه هدایت و کنترل 
هنگام ورود موشک به جو به طور کلی از مدار خارج است و حین ورود به جو هیچ 
پالس الکتریکی و الکترونیکی وجود ندارد تا جنگ الکترونیک دشــمن روی آن اثر 
بگذارد و فرامین را منحرف کند. سردار فرحی با بیان اینکه دو نکته مهم را در نسل 
چهارم موشک خرمشهر به عنوان محصول جدید اعمال کرده ایم، عنوان کرد: ما بر 
روی همه محصولات خود از جمله این محصول دفاع سایبری را فعال کرده ایم تا در 

مقابله با حملات سایبری دشمن مقاومت کرده و آن را خنثی کند.
جانشــین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح اظهار داشت: نکته بعدی نیز، 
استفاده از هوش مصنوعی است که بتواند با مانورپذیری های لازم مسیر انحرافی داده 

و عملًا از کمین تهدید دشمن خارج شود.
ســردار فرحی درباره چرایی نامگذاری موشــک »خرمشــهر4« به نام خیبر 
گفت: خیبر یک اتفاق تاریخی برای ما مســلمانان به خصوص شــیعیان است که 
حضرت علی)ع( با اقتدار و دست خیبرشکن خود قلعه خیبر را جابجا کردند. ما به 
این امید که این موشــک بتواند قلعه های دشمن را در هم بشکند نام آن را خیبر 

گذاشته ایم.
وی ادامه داد: البته همه ایــن محصولات با هدف بازدارندگی طراحی و تولید 

می شوند. لذا قدرت بازدارندگی ما با این محصولات افزایش پیدا می کند.
موشک »خرمشهر 4« برترین موشکی است که تاکنون جمهوری اسلامی ساخته است

جانشین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در پاسخ به سؤالی درباره اینکه 
نسل چهارم موشک خرمشهر چه جایگاهی در بین همه موشک های ساخت ایران 
دارد، گفت: این موشــک برترین و قابل ترین موشــکی است که تاکنون جمهوری 
اسلامی ساخته است، چه سوخت مایع و چه سوخت جامد. البته در حوزه سوخت 

جامد دستاوردهای فوق العاده ای به دست آمده است.
سردار فرحی در ادامه سخنانش با بیان اینکه توانمندی و قابلیت فناورانه تولید 
موشک هایی با برد بیش از ۲ هزار کیلومتر را داریم، تصریح کرد: ما تابع سیاست های 
کلان کشور هستیم و آنچه رهبر انقلاب و شورای عالی امنیت ملی اعلام کردند این 
است که ما در برد ۲ هزار کیلومتر متوقف شویم. اما در صورت لزوم توان دستیابی 
بــه بردهای بلندتر را داریم ولی تاکنون چنین کاری انجام نداده ایم و برنامه ای هم 
برای آن نداریم. وی بیان داشت: ما به عنوان وزارت دفاع امروزه با همه دانشگاه های 
سطح یک کشور ارتباط داریم و کمتر دانشگاهی وجود دارد که رنگ و بوی وزارت 
دفاع در آن نباشد. جانشین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح درخصوص توانایی 
موشــک های ما برای هدف قراردادن اهداف متحرک دریایی گفت: در ســرجنگی 
موشــک های بالستیک امکان استفاده از ســیکرهای راداری و اپتیکی برای انهدام 

اهداف متحرک وجود دارد.
رئیس اســبق سازمان صنایع هوافضای وزارت دفاع با بیان اینکه گام به گام در 
حال حرکت به سوی رادارگریزی بیشتر هستیم، تصریح کرد: ما به  زودی به مرحله ای 
خواهیم رســید که هیچ مانعی همچون گنبد آهنین، فلاخن داوود و... نمی تواند از 
رسیدن موشک های ما به هر نقطه ای جلوگیری کند. در این راستا، ۶ پروژه مختلف 

طراحی کرده ایم که یکی از آنها کاهش سطح مقطع راداری است.
سردار فرحی در پاســخ به سؤالی درباره دستاوردهای دفاعی در حوزه فضایی 
گفت: پرتابگر بهینه ســیمرغ ما به  زودی اقدام خواهد کرد و پرتابگر ذوالجناح نیز 
در چنین شرایطی قرار دارد. هر دو ماهواره طی دو یا سه ماه آینده پرتاب خواهند 

شد. ماهواره برهای سریر و سروش از سال  ۱4۰۳ تا ۱4۰۵ به عرصه خواهند آمد.
وی در پاسخ به سؤالی دیگری درباره پایگاه فضایی چابهار عنوان کرد: با دستور 
آقای رئیسی و حمایت وزارت ارتباطات این پایگاه با حمایت سه جانبه وزارت دفاع، 
نیروی هوافضای سپاه پاسداران و وزارت ارتباطات در حال عملیاتی شدن است و در 

یک برنامه دو ساله اولین بهره برداری از سکوی پرتاب چابهار انجام شود.
سردار فرحی گفت: ما به زودی تحویل دهی موشک های راهبردی سوخت جامد 

را به نیروی هوافضای سپاه پاسداران خواهیم داشت.
شبکه 12 رژیم صهیونیستی:

موشک »خرمشهر 4«
كل خاک اسرائیل را در بر می گیرد

شــبکه 12 رژیم صهیونیستی با  اشاره به رونمایی جمهوری اسلامی 
ایران از موشک »خرمشهر 4« تصریح کرد: نیروهای ایرانی پیامشان را 

برای کسانی که هنوز متوجه نشده اند، تأکید کردند.
شــبکه ۱۲ رژیم صهیونیستی در گزارشــی درباره رونمایی ایران از موشک 
»خرمشــهر 4« اعلام کرد: این موشــک ایرانی با برد ۲۰۰۰ کیلومتری کل خاک 
اسرائیل را دربر می گیرد و نیروهای ایرانی پیامشان را برای کسانی که هنوز متوجه 

نشده اند، تأکید کردند.
همچنین یک تحلیلگر به این شبکه گفت: ما خیلی روی ماجرای هسته ای ایران 
متمرکز شده ایم اما ایران در حوزه تسلیحات متعارف بسیار پیشرفت کرده است.

وی افزود: این فقط محدود به موشک نیست، شامل پهپادهای ایران هم می شود 
که بسیار پیشرفته هستند، این آزاردهنده است اما فقط مربوط به اسرائیل نمی شود، 

برای پایگاه های آمریکا در خلیج فارس و کشورهای همسایه هم تهدید است.

درمکتب امام

ما را از قدرت های شیطانی شان ترسانده اند
به قدری ما را از پیشــرفت های خود و قدرت های شیطانی شــان 
ترســانده اند که جرأت دست زدن به هیچ ابتکاری نداریم و همه چیز 
خود را تسلیم آنان کرده و سرنوشت خود و کشورهای خود را به دست 
آنان سپرده و چشم و گوش بسته مطیع فرمان هستیم. و این پوچی و 
تهی مغزی مصنوعی موجب شده که در هیچ امری به فکر و دانش خود 

اتکا نکنیم و کورکورانه از شرق و غرب تقلید  نماییم.
صحیفه امام؛ ج21؛ ص415 | وصیت نامه سیاسی- الهی

قالیباف: 

لایحه عفاف و حجاب هنوز به مجلس ارائه نشده
و دولت در حال اصلاح آن است

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

سال انتخابات و موج سواری دوباره مدعیان اصلاحات 
با موضوع زنان!

سرویس سیاسی ـ
روزنامه اعتماد روز گذشته در مطلبی به قلم یکی از فعالین سیاسی زن اصلاح طلب  نوشت: »قرار 
بود جمهوري اســلامي تصویري کامل و بي نقص از جایگاه زنان ایران به دنیا عرضه کند. جایگاهي که 
نه تنها زنان را موقعیت یک کالاي جنسي خلاصه نکند بلکه از درجه اي از منزلت اجتماعي و سیاسي 
و فرهنگي و... قرار دهد که این الگو بتواند جهان را نیز تحت تاثیر خود قرار دهد.  در مخیله هیچ یک 
از انقلابیون و به خصوص زنان انقلابي نمي گنجید که در پنجمین دهه پس از پیروزي، موضوع پوشش 

زنان به یکي از بزرگ ترین مناقشه هاي بین حاکمیت و زنان و چه بسا آحاد جامعه تبدیل شود.«
گفتنی است، طیف مدعی اصلاحات خصوصا در حوزه زنان به شکل کاملا ابزاری برای رأی  آوری 

و پر کردن سبد رأی خود نگاه می کند.
این طیف در چند ســال اخیر نشــان داده اند که هیچ اعتقادی به حقوق زنان نداشته و اگر هم در 
مواردی ژست حمایت از حقوق زنان گرفته اند، تنها برای اهداف و مقاصد سیاسی بوده است. این جریان 
سیاسی به ویژه در ۸ سال دوره دولت مورد حمایت خود با همه شعارهایش در حوزه زنان کاری انجام نداد 
اما همیشه در مواقعی که موضوع زنان در جامعه مطرح می شود، خود را حامی این قشر جلوه می دهد.
تحولات سال های گذشته و ورود طیف مدعی اصلاحات به مباحثی مانند حجاب اجباری، حضور زنان 
در ورزشگاه ها، برابری جنسیتی، حقوق زنان )البته به شیوه غربی(، توانمند سازی زنان )کشاندن زنان 
به تجربیات غرب و استفاده از الگوهای ترکیه و نروژ( حاکی از آن است که آنها نه تنها درصدد هستند 
شــان و موقعیت ایرانی ـ اســلامی زنان را صرفا برای مسائل نازل و پست این چنینی و بدون پرداختن 
به مطالبات اصلی آنان از جمله اشــتغال، ازدواج و... تنزل دهد بلکه با طرح چنین موضوعاتی درصدد 
به انحراف کشاندن نیمی از جمعیت جامعه و افرادی هستند که مردان از دامنشان به معراج می روند.

این جریان سعی کرده است برای کمرنگ کردن نقش خانواده و نزدیک نمودن زن آرمانی ایرانی 
به زن ایده آل غربی مرزهای اخلاق و اعتقادات را تضعیف نماید.

چندی پیش، زهرا شجاعی فعال اصلاح طلب و رئیس امور مشارکت زنان ریاست جمهوری در دولت 
اصلاحات نگاه ابزاری این طیف به موضوع زنان را این گونه توصیف کرده بود: اصلاح طلبان هنگامی که 
به رأی زنان نیاز دارند دست کمک به سوی زنان دراز می کنند اما هنگامی که باید درباره وضعیت زنان 

اقدامات موثری انجام بدهند، بی معرفتی کرده و از این کار خودداری می کنند.
ائمه جمعه از برجام و FATF انتقاد نکنند

چون باعث فاصله میان مردم و آنها می شود!
روزنامه سازندگی روز گذشته در سرمقاله خود نوشت: »واقعیت امر این است که تریبون نماز جمعه 
باید صدای مردم و صدای همدردی با مردم باشد. محتوای اظهارات ائمه محترم جمعه در شرایط مختلف 
کشور باید واکاوی شرایط زندگی مردم، نیازها و مشکلات آنها باشد. تنظیم گفتارهای پشت این تریبون 
که به واقع باید مفدس نگاه داشــته شــود باید بر اساس مصالح و صدای مردم صورت بگیرد. اینکه در 
برخی از برهه های تاریخی و سیاسی می بینیم ائمه جمعه به تقبیح مواردی مانند fatf یا برجام روی 
می آورند، تنها باعث ایجاد فاصله میان مردم و این قشر می شود. چرا که انتظار مردم دوری این تریبون 

ها از بحث های جانبدارانه سیاسی است.«
جالب است که نگارنده این مطلب از طرفی ائمه جمعه را به بیان مشکلات مردم و صدای آنها بودن 
توصیه کرده و از طرفی آنها را از ورود به مسائلی چون برجام و fatf منع کرده است! در حالی که علت 
بسیاری از مشکلات مردم در زمانه کنونی، دل بستن دولت پیشین به میوه های رویایی برجام بود و به 
همین دلیل تمامی ظرفیت های کشور را معطل آن نگاه داشت و باعث عقب ماندگی اقتصادی بزرگ 
در دهه 9۰ شــد. اگر دولت ســابق به پندهای دلسوزان آگاه که در تریبون های مختلف از جمله نماز 

جمعه تکرار می شد، توجه می کرد و همه چیز را به برجام و fatf  گره نمی زد، وضع کنونی بهتر بود.
نگارنده همچنین انتقاد از برجام و fatf را باعث ایجاد فاصله میان مردم و ائمه جمعه دانسته و آن 
را بحث جانبدارانه سیاسی خوانده است! حال آنکه این مسائل مرتبط با منافع ملی کشور است و طبیعی 

است که ائمه محترم جمعه نسبت به آنها واکنش نشان دهند.
لازم به ذکر است، خوان زاراته، معاون پیشین مدیریت مبارزه با تروریسم و جرائم مالی در وزارت خزانه داری 
آمریکا گفته بود: »برای قراردادن ایران در تنگنا و سخت تر کردن شرایط برای این کشور، به حضور کامل 
FATF نیاز است.« مارشال بیلینگزلی، رئیس وقت  FATFنیز در جلسه استماع کمیته امور خارجی مجلس 
 نمایندگان آمریکا صراحتا اذعان کرده که برای مقابله با ایران همکاری نزدیکی با اسرائیل و عربستان داریم.

دولت سابق با مخفی کاری، تعهدات گسترده به FATF داد و ۳7 بند از 4۱ دیکته این کمیته مافیایی 
وابســته به آمریکا و اروپا را به اجرا گذاشت، اما خروجی آن صرفا کانالیزه شدن بیشتر اقتصاد کشور و 
شناسایی راه های دور زدن تحریم ها و انسداد آن و فشار و طلبکاری بیشتر غرب در کنار دو برابر شدن 
تحریم ها بود. مدعیان اصلاحات معیشت و جان مردم را به بهانه برجام و FATF گروگان گرفتند و باید 
پاســخگوی خیانت خود باشند. این طیف به جای ژست طلبکاری باید پاسخ دهد چرا با وجود اجرای 
پنهانی ۳7 بند از 4۱ بند مطالباتFATF، ایران همچنان در فهرست سیاه این باقی ماند؟ و چرا با وجود 

واگذاری امتیازات هنگفت در برجام، شمار تحریم ها را به رکورد ۱7۰۰ مورد رساندند.
مطلب دیگر اینکه، در دولت قبل تعدادی از بانک های داخلی در راستای عمل به دستورالعمل های

FATF، کلیه شــعب خود را از همکاری مالی با برخی ارگان های داخلی که در تحریم دشــمنان ملت 
بودند، منع کردند و دست به خودتحریمی زدند. این در حالی است که سینه چاکان FATF در ادعایی 
مضحک می گفتند در صورت »عدم همکاری با FATF« دچار خودتحریمی می شویم! صرافی هایی که 
در شرایط تحریم با ایران کار می کردند، نیز با عمل دولت قبل به دستورالعمل های  FATF لو رفتند.

محمدباقر قالیباف در پاسخ به تذکر شفاهی 
یک نماینده در صحن علنی اظهار داشت: دولت 
در نظر دارد لایحه عفاف و حجاب را اصلاح کند، 
ما نیز در مجلس شورای اســلامی تا زمانی که 
لایحه نهایی به دست ما نرسد، نمی توانیم آن را 

اعلام وصول کنیم.
صبح روز یکشــنبه جلســه علنی مجلس شورای 
اسلامی به ریاست محمدباقر قالیباف آغاز شد و مواردی 
از قبیل ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون امور داخلی 
کشور و شــوراها در مورد طرح اصلاح موادی از قانون 
انتخابات مجلس شــورای اسلامی و ادامه رسیدگی به 
گزارش کمیســیون عمران در مــورد طرح دو فوریتی 
کنترل و ســاماندهی اجاره بهای املاک مســکونی در 

دستور کار قرار گرفت.
قالیباف، رئیس مجلس در نطق پیش از دستور 
خود با  اشاره به حمایت رهبر معظم انقلاب از مجلس 
یازدهــم در دیدار اخیر با نماینــدگان و قدردانی از 
ایشــان اظهار کرد: رهبر معظــم انقلاب با توجه به 
شــناخت دقیقی کــه از وظایف و اختیــارات قوا و 
دستگاه های کشــور دارند، وظیفه اصلی مجلس را 
به طور ویژه قانونگذاری مبتنی بر شناخت دقیق از 
مشکلات کشور می دانند. بر این اساس وظیفه ارزیابی 
اصلی ایشان از فعالیت یک دوره از مجلس بر محور 
قانون های تصویب شده در طول دوره است و بررسی 
اجمالی و منصفانه نشان می دهد، مجلس یازدهم از 
حیث قانونگذاری بسیار موفق تر از مجالس گذشته 

عمل کرده است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشان کرد: 
رهبر انقلاب دستور کار اصلی سال آخر مجلس را در سه 
محور پیگیری مســئله مهار تورم و رشد تولید، تصویب 
برنامــه هفتم و نهایی کردن طرح هــا و لوایح نیمه کاره 
تعیین کردند. تلاش می کنیم این محورها را در اولویت 
کارهای مجلس قرار دهیم و از همه همکاران مخصوصاً 
در کمیســیون های تخصصی می خواهم درخصوص به 
سرانجام رســاندن این اولویت ها تا روز پایانی این دوره 

تلاش ویژه ای داشته باشند.
انتخابات مجلس در تهران

به صورت تناسبی برگزار می شود
نمایندگان در جلســه علنی روز گذشــته مجلس 
شــورای اســلامی و در جریان رســیدگی به گزارش 
کمیسیون امور داخلی کشــور و شوراها در مورد طرح 
اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی، 
با الحاق یک ماده به این طرح در مورد برگزاری انتخابات 
مجلس به صورت تناسبی در تهران با ۱۶۱ رأی موافق، 
7۱ رأی مخالف و ۳ رأی ممتنع از مجموع ۲49 نماینده 

حاضر در جلسه موافقت کردند.
بر اساس این مصوبه، در حوزه انتخابیه تهران، 
ری، شــمیرانات، اسلامشهر و پردیس هر داوطلب 
تعیین صلاحیت شده می تواند به صورت منفرد یا 
به عنوان عضوی از صرفاً یک فهرست نامزد شرکت 
در انتخابات شــود. دستورالعمل نحوه شکل گیری، 
زمان بنــدی آغــاز فعالیت، انحــلال و جابه جایی 
نامزدها بین فهرســت ها و انصراف آنها از فهرست 
در هــر دوره از انتخابات حداقل یــک ماه قبل از 
زمان آزادی تبلیغات توسط هیئت اجرایی مرکزی 
انتخابات تهیه، به روز شــده و پس از تأیید هیئت 
مرکزی نظارت بر انتخابات توسط وزیر کشور ابلاغ 
می شود. در صورت عضویت هر نامزد در بیش از یک 
فهرســت آرای ایشان در تعیین سهم فهرست های 
دارای عضویت محاســبه نمی شود و آرایی که یک 
جا به فهرست های ایشــان داده شده به آرای این 

نامزد اضافه نمی شود و با ایشان شبیه به یک نامزد 
منفرد برخورد می شود.

انتخابیه می توانند گزینه های  رأی دهندگان حوزه 
مدنظــر خود را با ترکیب های مختلف از بین نامزدهای 
منفرد و فهرستی تا ســقف کرسی های حوزه انتخابیه 

انتخاب کنند.
قالیباف: 

دولت در حال اصلاح لایحه عفاف و حجاب است
حجت الاسلام محمد تقی نقدعلی در جلسه علنی 
دیروز مجلس شورای اسلامی طی تذکر شفاهی، اظهار 
داشــت: درباره لایحــه عفاف و حجاب ظاهــراً دولت 
می خواهد یک ســری اصلاحات و انتقاداتی را که مورد 
نظر مردم بوده، در این لایحه اعمال کند چرا که ایرادات 
جدی به این لایحه وارد است. در این لایحه دست بسیج 
بسته شده و خیلی با بی حجابان و قانون شکنان مماشات 

شده است.
وی بیان کرد: لایحه عفاف و حجاب از ســوی قوه 
قضائیه تنظیم شــده اما از سوی دلسوزان نظام و عموم 
مردم انتقادها و نقدهای به حقی شــده اســت. انتظار 

می رود رئیس مجلس شــورای اسلامی توضیحی برای 
اذهان عمومی پیرامون این موضوع ارائه کند.

نماینده مردم خمینی شــهر در مجلس شــورای 
اســلامی تصریح کرد: شما نزد مقام معظم رهبری قول 
دادیــد تا لایحــه عفاف و حجاب به صــورت فوری در 
دســتورکار مجلس شورای اســلامی قرار گیرد، با این 
اوصــاف اکنون این امکان وجود دارد که لایحه عفاف و 
حجاب به دولت بازگردد تا اصلاحات در آن صورت گیرد 
یا در مجلس شورای اسلامی نقدهای به حق مردم مورد 

ارزیابی قرار گیرد؟
محمدباقر قالیباف در پاســخ بــه این تذکر، گفت: 
لایحه عفاف و حجاب از سوی قوه قضائیه تنظیم شده 
و طبق قانون به دولت رفته و دولت نیز در حال بررسی 

و رسیدگی به این لایحه است.
وی بیــان کرد: اکنون نیز دولــت در نظر دارد که 
آن را اصلاح کند، ما نیز در مجلس شــورای اســلامی 
تا زمانی که لایحه نهایی به دست ما نرسد، نمی توانیم 
آن را اعلام وصول کنیم. عده ای می گویند چرا مجلس 
شــورای اسلامی کاری نکرده، در حالی که هنوز لایحه 

دست دولت است و بررسی آن در دولت ادامه دارد.
رئیس مجلس تاکید کرد: هــر موقع این لایحه به 
مجلس بیاید، حتماً در مجلس اعلام وصول شده و مورد 

رسیدگی قرار خواهد گرفت.
اعلام وصول سه سؤال از وزرا

روز گذشــته در مجلس شــورای اسلامی، سه 
ســؤال ملی نمایندگان از سه وزیر اعلام وصول شد 
که یکی از آنهــا مربوط به وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات درباره علت ضعف عملکرد در توسعه بسترها 
و شبکه های مخابراتی و نظارت بر عملکرد اپراتورها ، 
دومــی مربوط به وزیر بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی درباره علت کندی اجرای طرح های بهداشت 
و درمان در مناطق مختلف کشــور به ویژه مناطق 
محــروم و دیگری مربوط بــه وزیر ورزش و جوانان 
درباره علت عدم توجه به جوانان و ضعف در نگهداری 
اماکن و فضاهای ورزشی، نبود برنامه ریزی مناسب در 
ورزش های همگانی و حرفه ای و به کارگیری مدیران 

ضعیف و ناکارآمد بود.
بیانیه نمایندگان 

در تاکید ضرورت اجرای فرمایشات رهبر انقلاب
۲۵۰ تن از نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در 
بیانیه ای بر ضرورت تحقق فرمایشات مقام معظم رهبری 

و مطالبات مردم از سوی مجلس تاکید کردند.
در یکی از بندهای این بیانیه اعلام شد: ما نمایندگان 
ملت به دور از روحیه اشــرافی و طاغوتی خود را موظف 
به پاسخگویی، هم صحبتی و پیگیری اوامر و مطالبات 
مردم می دانیم و در این راســتا خاضعانه سراپا گوش و 
در حد بضاعت و حدود اختیارات حل مســائل را دنبال 

خواهیم کرد.
وکلای ملــت همچنیــن در بیانیــه خــود تاکید 
کردنــد: همکاری و هم افزایی بــا قوه مجریه روزافزون 
خواهد بود و تا لحظه آخر و ســعی و بنای قلبی ما بر 
انجــام تکالیف نمایندگی و ایفای مســئولیت خود در 
 این پیکر واحد یعنی نظام مقدس جمهوری اســلامی

است.

هیئت اعزامی کمیسیون امنیت ملی و  سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی از برجک مرزبانی 
»مزه سر« محل حادثه تروریستی اخیر و شهادت 
پنج نفر از مرزبانان کشورمان در منطقه هنگ مرزی 

سراوان بازدید کردند.
شــهریار حیدری، رئیس  کمیته مرزی کمیسیون 
امنیت ملی و  سیاســت خارجی مجلس شورای اسلامی 
ضمــن بازدید از گروهان مرزی ریگ  ملک هنگ  مرزی 
میرجاوه، بر مقابله مرزبانان کشورمان با تهدیدات مرزی 

به اتکای روحیه ایثار و  شهادت تاکید کرد.
به گزارش ایرنا، وی اظهار داشت: با همراهی فرمانده 
مرزبانی سیســتان و بلوچستان از نوار مرزی سیستان و 
بلوچستان )هنگ مرزی میرجاوه و هنگ مرزی سراوان( 
و محل شــهادت مرزبانان که در درگیری نابرابر و البته 

شجاعانه و عاشقانه به شهادت رسیدند، بازدید کردیم.
رئیــس  کمیته مرزی کمیســیون امنیــت ملی و 
 سیاســت خارجی مجلس با  اشــاره به گزارش فرمانده 
مرزبانی سیســتان و بلوچستان درباره حادثه و درگیری 
اخیر در این منطقه، افزود: پنج نفر از مرزبانان در داخل 
برجکی که توسط گروهک معاندین تخریب شده است، 

حدود یک ســاعت درگیر بودند، تروریســت ها ابتدا از 
مرزبانان ایرانی خواســتند که تسلیم شوند اما مرزبانان 
دلیر کشورمان شهادت را بر تسلیم شدن ترجیح دادند 
و این نشان از ایثار و علاقه و شجاعت مرزبانان نسبت به 

آب و  خاک  کشور دارد.
حیدری یادآور شد: بر اساس شرایط جغرافیایی این 
منطقه کاملا مشخص است که سرویس های بیگانه آن 
سوی مرز با گروهک تروریستی ارتباط تنگاتنگ داشتند 

و قطعا در تامین تجهیزات به آنها کمک کردند.
وی گفت: مسئولان باید آن طور که شایسته است، 
نسبت به تجهیز ملزومات مرزبانی کشورمان توجه کنند، 
از همکاران خودم نیز در مجلس انتظار دارم به زودی طرح 
تقویت مرزبانی را در دســتور کار قرار دهند تا مرزبانی 
جمهوری اسلامی ایران از نظر کمی و  کیفی تقویت شود.

رئیس کمیته مرزی کمیسیون امنیت ملی و  سیاست 
خارجی مجلس در این نظارت میدانی ضمن درود به ارواح 
شــهدای گرانقدر مرزبانی ایران اسلامی، افزود: وظیفه 
مرزبانی جمهوری اسلامی ایران در شرایط امنیتی کشور 
با وجود مرزهای وســیع و گسترده بسیار سنگین است، 
به ویژه اینکه دشمنان و معاندان جمهوری اسلامی ایران 

از تجهیزات و کمک ســرویس های بیگانه برای تهدید 
مرزهای ما برخوردار هستند.

حیدری تصریح کرد: ما با مرزهای طولانی و امکاناتی 
که متناسب با تهدیدات نیست، توانستیم با روحیه ایثار و 
شهادت و ولایت مداری در مقابل دشمنان بایستیم و این 

بسیار حائز اهمیت است.
وی با  اشاره به نظارت های میدانی نمایندگان مجلس 
به ویژه کمیسیون امنیت ملی از مرزهای این منطقه و سایر 
مرزهای کشــور، اظهار داشت: ما »طرح تقویت مرزبانی 
جمهوری اسلامی ایران« را هم در مجلس پیش بردیم  و 

امیدواریم در آینده ای نزدیک به تصویب برسد.
رئیــس  کمیته مرزی کمیســیون امنیــت ملی و 
 سیاست خارجی مجلس ادامه داد: در این طرح علاوه بر 
موضوعات محوری مرتبط با مرزبانی به موضوعاتی چون 
منازل مسکونی مرزبانان، افزایش ماموریت و سربازانی که 

در کنار درجه داران خدمت می کنند، توجه شده است.
مرتضی محمودوند عضو کمیســیون امنیت ملی و 
سیاســت خارجی و ملک فاضلی نماینده مردم سراوان 
در مجلس شورای اسلامی نیز هیئت اعزامی کمیسیون 

امنیت ملی مجلس را همراهی کردند.

بازدید هیئت اعزامی كمیسیون امنیت  ملی مجلس
از محل شهادت مرزبانان سراوان

نشســت خبری معاون حقوقی و امور مجلس 
 قوه قضائیه با محوریت لایحه حجاب و عفاف برگزار

شد.
به گزارش خبرگزاری میزان، بهزاد پورسید در نشست 
خبری دیروز گفت: از نیمه سال گذشته، بحث عفاف و حجاب 
در نهادهای مختلف مطرح شد و رویکردهای متفاوتی در مورد 
حجاب وجود داشت اما آنچه به اجماع رسیده این است که 

باید بین افراد تفاوت قائل شویم.
پورســید افزود: در کشور اجماع وجود دارد که نباید به 
دنبال برخورد فیزیکی و قضایی صرف باشیم. اولویت باید در 
بخش های دولتی باشد. وی ادامه داد: بین جرم و تخلف تفاوت 
باید قائل شد و تا حد امکان و با رعایت قانون کمتر به سمت 

تشکیل پرونده های قضایی رفت.

روند تهیه لایحه عفاف و حجاب
معــاون حقوقی و امور مجلس قــوه قضائیه بیان 
داشــت: در مورد روند تهیه لایحه عفاف و حجاب ابتدا 
در مجلس گزارشی تهیه شد که در انتهای آن طرحی 
هم به عنوان عفاف و حجاب پیش بینی شد. طرحی که 
در کمیسیون فرهنگی مطرح شد به دلایلی به جریان 
نیفتاد و در دســتور کار قرار نگرفت. موضوع نهایتا در 
جلســه سران قوا مطرح شــد و توافقی صورت گرفت 
مبنــی بر اینکه قوه قضائیه لایحه ای ارائه دهد. تکلیف 

قوه قضائیه تهیه لایحه بود.
پورســید اظهــار داشــت: در همین جلســات تفاهم 
صــورت گرفت که بین جــرم و تخلــف در لایحه تفاوت 
قائل شــود و موضوعات در ابتدا بیشــتر به شــکل تخلف 

رســیدگی شــود نه تشــکیل پرونده قضایــی. در لایحه 
تهیه  شــده موضوع حجــاب و عفاف اســت و جرم انگاری 
خاصــی در بحــث ترک فعل ها صورت نگرفته اســت. یک 
 لایحــه جداگانه بــرای بحث ترک فعل هــا در حال تنظیم

است.
وی در پاســخ به اینکه آیا مجازات مالکان و کاســبان 
خصوصی درخصوص کشف حجاب مشتریان مبنای شرعی 
دارد گفت: قوانینی در این حوزه وجود دارند. این لایحه مکمل 
قوانین دیگر اســت. درخصوص افرادی که صاحبان حرفه 
هستند تکالیف قانونی و تنظیم شده صنفی دارند، درخصوص 

حجاب مجموع قوانین صنفی وجود دارد.
معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضائیه در پاسخ به اینکه 
آیا در این لایحه برای پولداران مصونیت ایجاد نمی شــود؟! 

یعنی پول جریمه بی حجابی را می دهم، بیان داشــت: اصلا 
این طور نیســت به چند دلیل: این ســؤال بر فرض دقیقی 
استوار نیست. در جاهای دیگر مانند تخلفات رانندگی هم باید 
بگوییم هرکس پولدار است تخلف می کند!؟ موضوع مهم این 
است که مجازات های مکمل مهمی در لایحه پیش بینی شده 
است و موضوع فقط جریمه نقدی صرف نیست. در صورت 
تکرار مبنای مجازات جریمه نقدی نیست. در این لایحه بر 
موضوع کشف حجاب تاکید شده است و لایحه مکمل قوانین 

دیگر خواهد بود.
پورسید با بیان اینکه درباره آمران به معروف و ناهیان از 
منکر قانون وجود دارد و براساس آن عمل خواهد شد، گفت: 
وظیفه قوه قضائیه در این لایحه صرفا جرم انگاری اســت و 
پیوست های فرهنگی و اجتماعی برعهده دیگر دستگاه هاست.

توضیحات معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضائیه درباره لایحه حجاب و عفاف
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رئیس شــورای روابط راهبردی کشورمان گفت: 
جمهوری اسلامی ایران امنیت در خلیج فارس و در 
هر یک از کشــورهای آن را امنیت خود می داند و 
مخالفت ما بــا حضور نیروهای خارجی، از آن جهت 

است که عامل بی ثباتی منطقه است.
سیدکمال خرازی رئیس شورای راهبردی روابط خارجی 
عصر دیروز در جلسه افتتاحیه دومین نشست گفت وگوی ایران 
و عرب که به ابتکار مشترک شورای راهبردی روابط خارجی و 
مؤسسه الدراسات الجزیره قطر در دوحه برگزار شد، با  اشاره 
به ســخنرانی سال گذشته خود که تصریح کرده بود »ایران 
و عربستان نمی توانند نگاه حذفی به یکدیگر داشته باشند«، 
افزود: اکنون خوشحالم که با تصمیم رهبران دو کشور، مسیر 

عادی  سازی روابط ایران و عربستان در جریان است.
رئیس شورا با  اشاره به ارتقای مجدد روابط ایران با امارات 
و کویت و همچنین تقویت روابط ایران با قطر، عمان و عراق 

تصریح کرد: ســفر پادشاه عمان به تهران، نشانه دیگری از 
روابط رو به رشد ایران و کشورهای حوزه خلیج فارس است.
خرازی با  اشاره به تحولات جاری بین المللی در جهت 
تعادل چندقطبی، با بیان اینکه رهبران منطقه هوشمندی 
خود را در اتخاذ سیاســتی مستقل نشــان داده اند، گفت 
این تحولات نشــانه بلوغ و هوشــمندی کشورهای منطقه 
در بهره برداری از تحولات بین المللی به نفع کشــور خود و 

منطقه تلقی می شود.
وی با تاکید بر اینکه »جهان امروز در حال گذر به یک 
نظم نوین اســت«، افزود: اگرچه هنوز نمی توان با قاطعیت 
در مورد ویژگی های این نظم جدید قضاوت کرد، اما مسلم 
است که تشکل های منطقه ای، در نظم نوین جهانی جایگاه 
ویژه ای خواهند داشت، و بسته به قدرت، توانمندی ، اتحاد و 
میزان استقلالی که از خود نشان خواهند داد، از بازیگران و 

کنشگران اصلی نظم جدید خواهند بود.

خرازی گفت: ما به »همکاری منطقه ای « نیاز داریم تا 
علاوه بر تأمین امنیت، رفاه و پیشرفت کل منطقه، در سطح 
بین المللی نیز بازیگری فعال و اثرگذار باشیم و جایگاه منطقه 

خود را در تصمیمات بین المللی تثبیت کنیم.
رئیس شورا لازمه تحقق منافع جمعی را »گفت وگوی 
صادقانه، ولی صریح، همکاری در زمینه های اقتصادی، علمی 
و فرهنگی، نشان دادن اعتدال و تصمیم برای تشکیل یک 
ساز وکار امنیت جمعی در منطقه، بدون حضور بیگانگان« 
توصیف و تصریح کرد: »امنیت« و »توسعه« مفاهیمی پیوسته 

و غیرقابل تفکیک هستند.
وی سپس امنیت خلیج فارس، تحولات یمن، ازسرگیری 
روابط سوریه و جهان عرب و موضوع فلسطین را چهار مسئله 
محوری در این منطقه معرفی کرد و درخصوص نگاه ایران به 
امنیت در خلیج فارس گفت: جمهوری اسلامی ایران امنیت 
در خلیج فارس و در هر یک از کشورهای آن را امنیت خود 

می دانــد و مخالفت ما با حضور نیروهــای خارجی، از آن 
جهت است که عامل بی ثباتی منطقه است. حضور آمریکا و 
رژیم آپارتاید اسرائیل در منطقه خلیج فارس، نه تنها امنیت 
نمی آورد، بلکه آینده خطرناکی را برای منطقه رقم خواهد زد.
خرازی با استقبال از تحولات اخیر در یمن و از سرگیری 
روابط سوریه و دیگر کشورهای عربی، قضایای فلسطین را 
به عنوان »قلب تپنده جهان اسلام« دغدغه همه مسلمانان 
خواند و با  اشاره به کشتارهای بیرحمانه ارتش صهیونیستی 
در غزه، با ســتایش تزلزل ناپذیــری صفوف مقاومت گفت: 
مقابلــه با جنایات رژیم آپارتاید اســرائیل و دفاع از حقوق 
فلسطینیان، تنها از طریق مقاومت، امکان پذیر است. او در 
ادامه گفت: راه حل نهایی قضیه فلسطین، تشکیل یک نظام 
واحد سیاسی از طریق همه پرســی از همه ساکنان اصلی 
فلسطین، از جمله آوارگان فلسطینی، خواه مسلمان، خواه 

مسیحی و خواه یهودی است. 

کمال خرازی:

حضور آمریکا و رژیم آپارتاید اسرائیل در منطقه نه تنها امنیت زا نیست
بلکه آینده خطرناكی را برای منطقه رقم خواهد زد

وزیر بهداشت از حضور بیش از یک میلیون و 2۰۰ 
هزار گردشگر سلامت در ایران طی سال گذشته برای 

دریافت خدمات بهداشتی و درمانی خبر داد.
به گزارش وبدا، بهرام عین اللهی، در »گردهمایی رؤسای 
نمایندگی های جمهوری اســلامی ایران در خارج از کشور« 
که به میزبانی امیر عبداللهیان در وزارت امور خارجه برگزار 
شد با بیان این که پیشرفت  های حوزه سلامت از مهم ترین 
دستاوردهای انقلاب اسلامی مردم ایران است، افزود: جمهوری 
اسلامی ایران امروز در حوزه سلامت نه تنها در منطقه بلکه 

در جهان سرآمد و از کشورهای برتر است.
عین اللهی با  اشــاره به ضرورت دیپلماسی سلامت به 
عنوان محور اصلی این نشست تاکید کرد: امروزه جمهوری 
اســلامی ایران تنها دارای قدرت سخت نیست، بلکه قدرت 
نرم ما ظرفیت بزرگی است که باید مجدانه به آن توجه کرد 
و اســتفاده از این ظرفیت، در دیپلماسی سلامت ممکن و 

راهگشــا خواهد بود. وی با  اشاره به دستاوردهای جمهوری 
اسلامی ایران در حوزه سلامت خاطرنشان کرد: ما توانستیم 
۶ نوع واکسن در حوزه کرونا در کشور تولید کنیم. در مورد 
واکسن کوواکس با اینکه جمهوری اسلامی ایران نزدیک به 
۱۸۰ میلیون دلار برای واردات این واکسن هزینه کرده بود 
اما واکسن را به موقع به ایران تحویل ندادند و ما مجبور شدیم 

سینوفارم را از چین وارد کنیم.
وزیر بهداشت ادامه داد: ما سال گذشته از گزارشگر حقوق 
بشر سازمان ملل دعوت کردیم که به ایران بیاید تا آثار مخرب 
تحریم ها در سلامت مردم و مشکلاتی را که در حوزه دارو و 
تجهیزات پزشکی برای مردم به وجود آورده ، از نزدیک ببینند.

عین اللهی با  اشاره به آموزش 7 هزار دانشجوی خارجی 
در حوزه های بهداشت و درمان در کشور گفت: سال گذشته 
بیــش از یک میلیون و ۲۰۰ هزار بیمار خارجی را در مراکز 

بیمارستانی کشور درمان کردیم.

وی با  اشاره به امضای ۱۰ تفاهم نامه در حوزه های مختلف 
سلامت با کشورهای مختلف تاکید کرد: فدراسیون جهانی 
آموزش پزشکی، ایران را به عنوان کشوری که می تواند اعتبار 
پزشکی منطقه را تایید کند قرار داد و این تاییدیه پس از بازدید 

از توانمندی های ما در حوزه سلامت صادر شد.
وزیر بهداشت با تاکید بر اینکه جمهوری اسلامی می تواند 
بسیاری از داروها و تجهیزات خود را به کشورهای دیگر صادر 
کند، خاطرنشــان کرد: در اجلاس ژنو توانستیم با ۲۰ نفر از 
وزرای کشورهای مختلف تفاهمنامه همکاری داشته باشیم.

عین اللهی با  اشــاره به اهمیت گردشــگری سلامت 
گفت: در ســال ۱4۰۱ میزبان یک میلیون و ۲۰۰ هزار نفر 
گردشگر سلامت در کشور بودیم که بیشتر آنان از کشورهای 
افغانستان، عراق، آذربایجان، پاکستان، ترکیه، هند، ارمنستان، 

ترکمنستان، لبنان و تاجیکستان بودند.
وی با بیان این که امکان ارائه مشاوره به گردشگر قبل 

از اعزام به ایران هم وجود دارد، افزود: ۲۳۳ مرکز درمانی ما 
گواهینامه اعتباربخشی بین المللی برای گردشگری پزشکی 
دریافت کرده اند که امکان گسترش این مراکز وجود دارد و 
یکی از برنامه های ما این است که در کشورهای هم مرز این 
امکان را فراهم کنیم؛ همچنان که در مرز شلمچه بیمارستانی 

مجهز دایر کردیم تا بعد مسافت را کاهش دهیم.
وزیر بهداشــت از ســفرای جمهوری اسلامی ایران در 
کشورهای گوناگون خواست تا از ظرفیت های پیشرفته نظام 
سلامت در حوزه های مختلف از نزدیک بازدید کنند و نسبت 

به این دستاوردها آشنایی بیشتری حاصل کنند.
عین اللهی با تاکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران رتبه 
نخست علمی در منطقه غرب آسیا در سال ۲۰۲۲ را از آن خود 
کرده است، ادامه داد: رتبه ایران از نظر علم پزشکی در جهان 
پانزدهم است و 4۰ دانشگاه ما نیز ویژگی بین المللی سازی در 

بحث آموزش پزشکی را دارند.

وزیر بهداشت در جمع سفرای ایران:

سال گذشته 1/2 میلیون بیمار خارجی در كشور درمان شدند
بقیه از صفحه ۲

1۰- منطق بازدارندگی این است که هر شــرارتی، بلافاصله و متناسب پاسخ داده 
 شــود. این ماموریت مهم، باید با افزایش رصدهای اطلاعاتــی و ماهواره ای و پهپادی،

در مرز سیستان و بلوچســتان و از طریق سامانه های عملیاتی پدافندی تقویت گردد. 
احترام متقابل، شرط رعایت حسن همجواری است و اگر همسایه ای مرتکب شرارت شود 
یا عناصر شرور را میزبانی کند، حرمت همسایگی را شکسته و مسئول عواقب آن خواهد 
بود. ما در صیانت از امنیت مرزهای خود، سر سوزنی اهمال و اغماض نمی کنیم؛ چنان که 
آیت الله مدرس گفته بود. شهید مدرس )ره( که مشی او پایه گذار اخراج انگلیس و آمریکا 
 از ایران شد، یکصد سال قبل )21 خرداد 1۳۰2( در جلسه 2۸4 مجلس شورای ملی فرمود:
»ما نسبت به دُوَل دنیا، دوست هستیم، چه همسایه چه غیر همسایه، چه جنوب، چه شمال، 
چه شرق چه غرب. و هر کسی متعرض ما بشود، متعرض آن می شویم. هر چه باشد، هر 
که باشد، به قدری که ازمان برمی آید و ساخته  است. همین مذاکره را با مرحوم صدراعظم 
شــهید عثمانی کردم. گفتم که اگر یک کسی از سرحد ایران، بدون اجازه دولت ایران، 
 پایش را بگذارد در ایران، او را با تیر می زنیم و هیچ نمی بینیم که کلاه پوستی سرش است،
یا عمامه یا شاپو. بعد که گلوله خورد، دست می کنم ببینم ختنه شده  است یا نه. اگر ختنه 
شده، بر او نماز می کنیم و او را دفن می نماییم و الّا که هیچ. پس هیچ فرق نمی کند. دیانت 
 ما عین سیاست ما هست، سیاست ما عین دیانت ماست. ما با همه دوستیم، مادامی که

با ما دوست باشند و متعرض ما نباشند«.

طالبان تا كجا
در نقشه آمریکا بازی می كند؟

یادداشت روز

محمد ایمانی

جانشین فرمانده کل انتظامی جمهوری 
اسلامی ایران گفت: در مرز مشترک ایران 
و افغانســتان چند باری است که از طرف 
حاکمان افغانستان  اشتباه رخ می دهد و روز 
شنبه نیز اقدام تیراندازی بیجا اتفاق افتاد.
به گزارش ایرنا، ســردار قاسم رضایی روز 
یکشنبه در بدو ورود به شهرستان زابل در جمع 
خبرنگاران با بیان اینکه از طرف نیروهای مرزبانی 
اقدام متقابل نسبت به تیراندازی انجام شد، افزود: 
نیروهای مرزبانی این موضوع را مدیریت کردند 
و متاسفانه یکی از همکاران به شهادت رسید و 

دو نفر دیگر نیز مجروح شدند.
رضایی تاکید کرد: به کشــورهای همسایه 
می گوییم که مرزهای ما مرزهای دوستی است 

و نباید اجازه دهیم اتفاق ناگواری پیش بیاید.
وی با بیــان اینکه در حال حاضر وضعیت 
بســیار آرام است، اظهارداشــت: شامگاه شنبه 
هیچ گونه تهاجمی اتفاق نیفتاده است و موضوع 

عصر شنبه فیصله پیدا کرد.
جانشــین فرمانــده کل انتظامی کشــور 
همچنیــن روز یکشــنبه در نشســت با امیر 
کیومرث حیدری فرمانده نیروی زمینی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران در شهرســتان زابل 
گفت: در عملیات روز شنبه طبق شواهد و قرائن، 

شروع کننده تیراندازی نیروهای طالبان بودند و 
خط قرمز مرزبانان غیور ما خاک مقدس و مرز 
کشور عزیزمان ایران اسلامی است که به هیچ 

احدی اجازه تعرض نخواهند داد.
سردار رضایی اظهار داشت: همکاری بسیار 
عالی بین مرزبانی فراجا و نیروی زمینی ارتش در 
عملیات روز شنبه انجام و بر ایجاد بستر پایش های 

هوایی و پهپادی برای کنترل مرزها تاکید شد.
وی با واکاوی درگیری روز شــنبه مرزبانان 
غیــور فراجا با طالبان در نقطــه صفر مرزی و 
همکاری مطلوب مرزبانی و ارتش، افزود: همکاری 
بسیار عالی بین مرزبانی فراجا و نیروی زمینی 

ارتش انجام شد.
جانشین فرمانده کل انتظامی کشور گفت: 
برنامه های ما به عنوان یک ارگان نظامی و امنیتی 
این اســت که از مرزها دفاع و حراست کنیم تا 
مردم ما بتوانند در امنیت کامل در حاشیه مرزها 

و مرکز زندگی کنند.
وی بر ایجاد بستر پایش های هوایی و استفاده 
از پهپاد در مرزها توسط مسئولان مربوطه تأکید 
کرد و اظهارداشت: استفاده از ظرفیت پهپادی 
در تأمین امنیت مرزها بسیار حائز اهمیت بوده و 
استفاده از این ظرفیت در کنترل مرزها بازدارنده 

خواهد بود.

جانشین فراجا با  اشاره به وضعیت آرام مرز سیستان:
طبق شواهد، شروع كننده تیراندازی روز شنبه در مرز

نیروهای طالبان بودند


